
افزایش ۲.۳ درصدی تورم 
برای معدن کاران در سال 

جدید

طبق اعلام مرکز آمار، در فروردین امسال، درصد تغییرات شاخص قیمت تولیدکننده بخش معدن 
در ۱۲ ماه منتهی به این ماه نسبت به مدت مشابه در سال قبل، ۳۰.۵ درصد است که در مقایسه 
با همین اطلاع در ماه قبل ۲.۳ واحد درصد افزایش داشته است. به گزارش ایسنا، در فروردین ماه 
۱۴۰۴، شاخص قیمت تولیدکننده بخش معدن ۲۸۱۸.۵ است که نسبت به ماه قبل )تورم ماهانه( 
۱.۸ درصد افزایش، نســبت به ماه مشابه سال قبل )تورم نقطه به نقطه( ۴۴.۳ درصد افزایش و در 
۱۲ ماه منتهی به ماه جاری نســبت به دوره مشــابه سال قبل )تورم سالانه( ، ۳۰.۵ درصد افزایش 
داشته است. کاهش تورم ماهانه در فروردین ماه ۱۴۰۴، درصد تغییرات شاخص قیمت تولیدکننده 
بخش معدن نسبت به ماه قبل )تورم ماهانه( ۱.۸ درصد بوده که در مقایسه با همین اطلاع در ماه 
قبل )۸.۵ درصد(، ۶.۷  واحد درصد کاهش داشته است. به عبارتی، میانگین قیمت دریافتی توسط 
تولیدکنندگان محصولات معدنی به ازای تولید محصولاتشان در داخل کشور، در فروردین ماه ۱۴۰۴ 
نســبت به ماه قبل، ۱.۸ درصد افزایش داشته است. در این ماه بیش ترین تورم ماهانه با ۵.۷ درصد 
مربوط به گروه  "زغال  سنگ" و کم ترین تورم ماهانه با ۱.۵ درصد مربوط به گروه "کانه های فلزی" 
است. کاهش تورم نقطه به نقطهدر فروردین ماه ۱۴۰۴، درصد تغییرات شاخص قیمت تولیدکننده 
بخش معدن نسبت به ماه مشابه سال قبل )تورم نقطه به نقطه( ۴۴.۳ درصد است که در مقایسه با 
همین اطلاع در ماه قبل )۴۴.۷ درصد(، ۰.۴ واحد درصد کاهش داشــته است. به عبارتی، میانگین 
قیمت دریافتی توســط تولیدکنندگان محصولات معدنی به ازای تولید محصولات شــان در داخل 
کشــور، در فروردین ماه ۱۴۰۴ نسبت به دوره مشــابه سال قبل، ۴۴.۳ درصد افزایش دارد. در این 
مــاه بیش ترین تورم نقطه به نقطه با ۴۵.۸ درصد مربوط به گروه "کانه  های فلزی" و کم ترین تورم 
نقطه به نقطه با ۳۴.۴ درصد مربوط به گروه "ســایر معادن" است. افزایش تورم سالانه درفروردین 
ماه ۱۴۰۴، درصد تغییرات شــاخص قیمت تولیدکننده بخش معدن در ۱۲ ماه منتهی به این ماه 
نســبت به مدت مشابه در ســال قبل، ۳۰.۵ درصد است که در مقایسه با همین اطلاع در ماه قبل 
)۲۸.۲ درصد(، ۲.۳ واحد درصد افزایش داشــته اســت. به عبارتی، میانگین قیمت دریافتی توسط 
تولیدکنندگان محصولات معدنی به ازای تولید محصولات شان در داخل کشور، در ۱۲ ماه منتهی به 
فروردین ماه ۱۴۰۴ نسبت به دوره مشابه سال قبل، ۳۰.۵ درصد افزایش دارد. در این ماه بیش ترین 
تورم ســالانه با ۳۵.۴ درصد مربوط به گروه "ســایر معادن" و کم ترین تورم سالانه با ۲۷.۲ درصد 

مربوط به گروه "زغال  سنگ" است.

ایسنا/خراســان رضوی مدیر جهاد کشاورزی کوهسرخ از کرم ابریشم به عنوان یک 
حشــره زراعی و یکــی از مهم ترین منابع تولید ابریشــم در جهان نام برد و گفت: 
پیله هــای تولیدی این حشــره، دارای ارزش اقتصادی بالایی هســتند و به عنوان 
یکی از محصولات صادراتی با تقاضای بالا در بازارهای داخلی و خارجی شــناخته 
می شــوند.حجت صفرنژاد در گفت وگو با ایسنا در بازدید از واحدهای پرورش کرم 
ابریشــم در شهر ریوش شهرستان کوهسرخ به اهمیت پرورش کرم ابریشم در این 
منطقه اشاره و اظهار کرد: شهرستان کوهسرخ با دارا بودن شرایط اقلیمی مناسب 
و مردم ســخت کوش، یکی از مناطق مستعد در زمینه پرورش کرم ابریشم است و 
به عنوان دومین قطب تولید پیله تر در اســتان خراســان رضوی شناخته می شود.

وی خاطرنشــان کرد: این منطقه با شــرایط جغرافیایی و اقلیمی مناسب، از جمله 
دما و رطوبت مناســب، بستر مناسبی برای پرورش کرم ابریشم فراهم کرده است؛ 
به ویژه در فصل های بهار و تابســتان، این شــرایط برای رشد و تکثیر کرم ابریشم 
ایده آل اســت.مدیر جهاد کشاورزی کوهسرخ با بیان اینکه در سال جاری، با هدف 
توســعه این صنعت، تعداد ۱۴۰۰ جعبه تخم نوغان در شهرستان کوهسرخ توزیع 
شــده است، تصریح کرد: این اقدام، به منظور افزایش تولید و بهره وری در پرورش 
کرم ابریشــم انجام شده است.وی با اشــاره به اینکه پیش بینی می شود حدود ۴۰ 
تن پیله تر برداشــت شود، افزود: منطقه از پتانسیل بالایی در تولید ابریشم و تأثیر 
مثبت آن بر معیشت کشــاورزان برخوردار است.صفرنژاد در ادامه اظهار کرد: کرم 
ابریشم یک حشــره زراعی و یکی از مهم ترین منابع تولید ابریشم در جهان است، 
ضمن اینکه پیله های تولیدی این حشــره، دارای ارزش اقتصادی بالایی هستند و 
بــه عنوان یکی از محصولات صادراتی با تقاضای بالا در بازارهای داخلی و خارجی 
شــناخته می شوند.مدیر جهاد کشاورزی کوهسرخ با بیان اینکه توسعه و حمایت از 

صنعت پرورش کرم ابریشــم می تواند به افزایش درآمد کشاورزان و رونق اقتصادی 
در منطقه کمک شایانی کند، پرورش کرم ابریشم نه تنها به عنوان یک منبع درآمد 
پایدار برای کشاورزان عمل می کند، بلکه می تواند به ایجاد اشتغال و بهبود وضعیت 
اقتصادی خانواده ها نیز کمک کند. وی خاطرنشان کرد: یکی از نکات مثبت پرورش 
کرم ابریشــم این اســت که نیاز به فضای کمی دارد و می تواند به راحتی در کنار 
ســایر فعالیت های کشاورزی و دامپروری انجام شود، این وضعیت به خانواده ها این 

امکان را می دهد که با مشارکت یکدیگر در این فعالیت، به درآمدزایی بپردازند.
صفرنــژاد در ادامه با اشــاره به اینکه پرورش کرم ابریشــم نیــاز به زمان و تلاش 
مســتمر دارد، افزود: این فعالیت می تواند به تقویت روابط خانوادگی و همبستگی 
اجتماعی نیز کمک کند.مدیر جهاد کشاورزی همچنین به اهمیت آموزش و انتقال 
دانش فنی به پرورش دهندگان کرم ابریشــم اشاره و اظهار کرد: برگزاری دوره های 
آموزشــی و کارگاه های تخصصی می تواند به کشاورزان کمک کند تا با روش های 
نوین و بهینه در پرورش این حشــره آشنا شوند و بهره وری خود را افزایش دهند؛ 
همچنین، ایجاد شــبکه های همکاری و ارتباط بیــن پرورش دهندگان می تواند به 
تبــادل تجربیات و اطلاعات کمک کند و موجب رشــد و شــکوفایی این صنعت 
شــود.وی اظهار کرد: با توجه به شرایط اقلیمی مناسب و پتانسیل های موجود در 
شهرســتان کوهسرخ، پرورش کرم ابریشــم می تواند به عنوان یک راهکار مؤثر در 
راســتای بهبود معیشت خانوارها و توســعه اقتصادی منطقه مطرح شود.صفرنژاد 
تصریــح کرد: با توجه به اینکه حمایت هــای دولتی و توجه به این صنعت می تواند 
زمینه ساز ایجاد فرصت های شغلی جدید و افزایش تولید در استان خراسان رضوی 
باشد؛ لازم است که مسئولان و نهادهای مربوطه به این صنعت توجه ویژه ای داشته 

باشند و اقدامات لازم را برای توسعه آن در دستور کار قرار دهند.

ذخیره سازی گاز برای اروپا گران تر شد
اتحادیــه اروپا، امســال، با ۱۰ میلیارد یورو معــادل ۱۱.۲ میلیارد دلار هزینه های 
اضافی برای پر کردن مخازن ذخیره ســازی گاز طبیعــی مواجه خواهد بود و این 
بهترین سناریوی ممکن برای این منطقه است و ممکن است این برنامه، در نهایت 
بســیار گران تر شود.به گزارش ایسنا، دلیل این هزینه بسیار بالاتر، زمستان سردتر 
۲۰۲۵-۲۰۲۴ اســت که باعث شــد ذخایر گاز طبیعی این بلوک سریع تر برداشت 
شــوند. هوای ملایم تر از حد معمول دو زمستان قبلی، به اتحادیه اروپا اجازه داد تا 
ســطح مطلوبی از گاز در مخازن را حفظ کند. با این حال، در پایان این زمســتان، 
ســطح مخازن گاز نزدیک به ۳۰ درصد کاهش یافت که ســطح بســیار نامطلوبی 
اســت. اکنون، اتحادیه اروپا برای پر کردن مجدد این مخازن، به خرید گاز طبیعی 
مایع )ال ان جی( بسیار بیشترینیاز خواهد داشت.یکی از تحلیلگران شرکت »آلیانز 
ترید« با اشاره به رکود تولید انرژی بادی در طول فصل زمستان که تقاضا برای گاز 

طبیعی را حتی بیشتر کرد، به روزنامه فایننشیال تایمز گفت: اروپا، اولین زمستان 
واقعی را از زمان جنگ اوکراین تجربه کرد. این تقاضای بیشــتر برای گاز، صادرات 
گاز طبیعی مایع آمریکا را در چهار ماه اول ســال به بالاترین حد خود رســاند.در 
بیشتر زمستان گذشته، قیمت های پایه بازار گاز اروپا بالاتر از قیمت های معاملات 
نقدی ال ان جی در آســیا برای تحویل به شــمال آســیا بــود و محموله های 
بیشتری را به پایانه های واردات اروپا جذب کرد. بعلاوه، تقاضا برای ال ان جی 
در چین و ســایر کشــورهای آســیا در بهترین حالت ضعیف بود و این امر به 
اروپــا کمک کــرد، زیرا رقابت برای محموله ها به اندازه ســال های گذشــته، 
شــدید نبوده اســت.بر اســاس گزارش اویل پرایس، خریــداران گاز اروپایی 
می خواهند دســت از تلاش برندارند، این موضوع با نزدیک شــدن به تابستان 
و اوج فصلی تقاضای برق برای ســرمایش تغییــر نمی کند. کل هزینه واردات 
گاز اتحادیه اروپــا، به ۱۰۰ میلیارد یورو معادل ۱۱۲ میلیارد دلار در ســال 
گذشته رسید. این رقم، یک هشــتم مبلغی است که بروکسل می خواهد برای 

کند. هزینه  تسلیحات  تجدید 

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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به گزارش خبرگزاری مهر، »فواد حســین« وزیر امور خارجه عراق با مسعود پزشکیان رئیس جمهور کشورمان دیدار و 
گفتگو کرد.

www.sobh-eqtesad.ir

دید ار وزیر امور خارجه عراق با پزشکیان

info@sobh-eqtesad.ir

رئیس سازمان جهاد کشاورزی جنوب تاکید کرد

لزوم ایجاد صنایع فرآوری 
دانه های روغنی در استان 

کرمان

ایســنا/کرمان رئیس سازمان جهاد کشــاورزی جنوب استان کرمان با 
اشــاره به شیوه سنتی برداشــت و روغن گیری کنجد در منطقه گفت: 
تمرکز اســتان باید روی ایجاد صنایع وابسته باشد و کنجد می تواند در 
منطقه ما جایگاه پیدا کند.احمد احمدپور در گفت و گو با ایسنا درباره 
کشــت دانه های روغنی در جنوب کرمان اظهار کرد: بیشــترین سطح 
زیرکشــت دانه های روغنی مربوط به کنجد است که در شهرستان های 
رودبار، جازموریان و قلعه گنج کشــت می شود و بیش از ۷۱۵۰ هکتار 
اســت.وی افزود: همچنین ۲۵۰ هکتار ســطح زیرکشت کلزار، حدود 
۱۲۰ هکتــار آفتابگردان و حدود ۴۰ هکتــار گلرنگ در منطقه داریم.

احمدپور ضمن تاکید بر اینکه کشت دانه های روغنی باید تحت حمایت 
دولت باشــد، تصریح کرد: حدود دو سال قبل گفتند شرکت های بخش 
خصوصــی به این حــوزه ورود کنند اما بخش خصوصــی که کارخانه 
روغن کشی باشــد را در جنوب اســتان کرمان حداقل نداریم و کنجد 
ما برای فرآوری به اســتان های دیگر)یزد( می رود.رئیس سازمان جهاد 
کشــاورزی جنوب کرمان با اشــاره به  اینکه بحث مکانیزه شــدن هم 
مشــکل اســت، افزود: هنوز برداشــت کنجد به صورت سنتی است و 
هزینه زیــادی می برد. البتــه در آفتابگردان و کلزا مقــداری مکانیزه 
اســت اما صنایع وابســته نداریم.وی اظهار کــرد: دانه های روغنی در 
بازار متقاضی ندارنــد و فقط کارخانه ها آن را می خرند. به همین دلیل 
باید بخش خصوصی فعالی باشــد که بتواند به صورت کشت قراردادی 
محصــول را خرید کند. اکنون نیــز در برخی اســتان ها کارخانه های 
روغن کشــی زیاد است و کارخانه با کشاورز قرارداد می بندد و می گوید 
ایــن میزان کشــت انجام دهید و مــن می خرم.احمدپور با اشــاره به 
مشــکلات فروش دانه های روغنی در جنوب کرمان بیان کرد: به دلیل 
اینکه کشــت های دیگر مانند ســیب زمینی، پیاز و ... در منطقه خیلی 
رایج اســت، خیلی استقبالی برای کشــت دانه های روغنی نمی شود و 
نیاز به یکســری مشوق ها وجود دارد.رئیس ســازمان جهاد کشاورزی 
جنوب استان کرمان گفت: نخســتین مورد، فعالیت بخش خصوصی و 
ایجاد کارخانه روغن کشــی است یا اینکه دولت چتر حمایتی قرار دهد.

وی به اقدامات انجام شــده در زمینه جذب سرمایه گذار در این حوزه 
اشــاره کرد و افزود: فراخوان های زیادی دادیم و اعلام حمایت کردیم 
اما به دلیل اینکه ســطح زیرکشت قابل ملاحظه نیست، کسی استقبال 
نمی کند.احمدپور همچنین به فعالیت یکســری کارگاه های کوچک در 
روغن گیری کنجد در جنوب کرمان اظهار کرد: این کارگاه ها از ســال 
گذشــته فعال شده و در آفتابگردان نیز انجام می شود اما تمرکز استان 
بایــد روی کنجد باشــد زیرا می شــود صنایع وابســته را ایجاد کرد و 
کنجد می توانــد در منطقه ما جایگاه پیدا کند. رئیس ســازمان جهاد 
کشــاورزی جنوب کرمان در ادامه سخنانش با اشــاره به اینکه میزان 
برداشــت کنجــد و کلزا در هر هکتار، یک و نیم تن اســت؛ بیان کرد: 
اکنون محصول خام فروخته می شــود و متاســفانه صنایع فرآوری در 
اســتان کرمان نیســت.لزوم ایجاد صنایع فرآوری دانه های روغنی در 
اســتان کرمان/ کنجد ما بــه یزد می رودکلزاوی با اشــاره به اینکه در 
حال حاضر در کارگاه های کوچــک روغن گیری کنجد در منطقه انجام 
می شــود، گفت: ۲۰۰۰ هکتار باغ زیتون نیــز در منطقه جنوب کرمان 
داریم و درآمدزا شــده و در کارگاه های فــراوری کوچک روغن گیری 

انجام می شود اما صنایع فرآوری نداریم.

توسعه نرم افزاری برای ارتقای 
امنیت سایبری سازمان ها

یک شرکت دانش بنیان نرم افزاری را با هدف ارتقای امنیت سایبری سازمان ها 
و شــبکه ها به تولید رساند.به گزارش ایسنا، علی اکبر تدین، مدیرعامل این 
شــرکت دانش بنیان این نرم افزار را راهــکاری بومی برای مقابله با تهدیدات 
سایبری در سازمان های ایرانی معرفی کرد و گفت: این نرم افزار با شناسایی 
تجهیزات و سرویس های فعال در شبکه، دید کاملی از دارایی های دیجیتال 
سازمان ارائه می دهد. این پلتفرم با پشتیبانی از بیش از ۱۲۰ پورت پیش فرض 
قابل تنظیم و بیش از ۶۰ پروتکل شــناخته شــده، امکان نظارت دقیق بر 
ترافیک شــبکه و شناســایی تهدیدات احتمالی را فراهم می کند.مدیرعامل 
این شــرکت، قابلیت یکپارچه سازی با ســایر راهکارهای امنیتی موجود در 
سازمان نظیر SIEM و SOC از طریق API را از دیگر مزایای این سامانه 
برشــمرد و افزود: این پلتفرم به شناســایی نقاط ضعف امنیتی نرم افزارها و 
اولویت بندی آسیب پذیری ها کمک می کند.تدین، درباره استانداردهای این 
محصول، اظهار کرد: تحلیل فهرســت و گزارش دهی CVE که سیستمی 
استاندارد برای شناسایی و فهرست بندی آسیب پذیری های امنیتی شناخته 
شــده است، به سازمان ها کمک می کند تا آسیب پذیری های امنیتی موجود 
در دارایی های خود را شناسایی و اولویت بندی کنند.به نقل از معاونت علمی 
ریاســت جمهوری، تدین با بیان اینکه این پلتفــرم هم اکنون در تعدادی از 
سازمان ها و شــرکت ها مورد استفاده قرار گرفته و در موارد دیگری در حال 
ارزیابی است، ابراز امیدواری کرد: با برنامه ریزی های انجام شده، شاهد استفاده 
بیشــتر از این ســامانه در کشور باشــیم.وی در ادامه از برنامه های آتی این 
شرکت برای توسعه قابلیت های این محصول خبر داد و گفت: این شرکت در 
حال گســترش قابلیت های فناوری های نوین در این سامانه برای پیش بینی 
و شناسایی دقیق تر و ســریع تر تهدیدات سایبری است. همچنین، 
توسعه ماژول های تخصصی برای صنایع حساس در دستور کار قرار 

دارد.

گزیده خبر در نشســت شورای معاونین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی عنوان شد

تاکید پزشکیان بر تسریع در حذف یارانه سه دهک بالای درآمدی

تاثیر قطعی برق بر صنایع و 
اخراج کارگران کارخانه ها

بازار ارز تجاری ۴ میلیارد دلاری شد

علیرغم آنکه قطعی مکرر برق وگاز صدمات جبران ناپذیری بر واحدهای تولیدی و صنعتی وارد می کند، از 
نگاه کارشناسان و تحلیلگران اقتصادی طبق قانون بهبود فضای کسب وکار نباید صنعت را در بحث قطع 
برق و به منظور ناترازی انرژی در اولویت قرار داد زیرا این بخش تولید ثروت می کند و در رشد اقتصادی 
موثر است.به گزارش ایسنا، یکی از بزرگترین مشکلات این روزها کمبود انرژی برق و تاثیرات مخرب آن 
روی صنایع و واحدهای تولیدی اســت. برق صنعتی عموماً برای تغذیه و انتقال انرژی به ماشــین آلات و 
تجهیزات صنعتی مورد استفاده قرار می گیرد و می تواند برای تأمین نیازهای مختلف صنایع مانند تولید، 
پمپاژ، روشــنایی، گرمایش و سرمایش، کنترل فرآیند و سایر عملیات صنعتی استفاده شود.در هفته های 

اخیر به دلیل اجرای بخشنامه های متعدد در خصوص ناترازی برق و اجرای قطعی برق و گاز،....

ممنوعیت افزایش قیمت برای خودروهای 
تحویل ۱۴۰۳

خرید تضمینی ۱۷هزارتن گندم در کهگیلویه و 
بویراحمد

جزئیات افزایش قیمت گازوئیل اعلام 
شد.
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در نشســت شورای معاونین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی عنوان شدگزیده خبر

تاکید پزشکیان بر تسریع در حذف یارانه سه دهک بالای درآمدی عراقچی: بیش از ۵۰ گفتگوی 
مختلف طی دو روز برگزار شده 

است

وزیر امور خارجه در حاشــیه مجمع گفتگــوی تهران گفت: ظرف دیروز و امروز ما 
بیش از ۵۰ گفتگو را در اشکال مختلف برگزار کردیم.به گزارش خبرنگار مهر، »سید 
عباس عراقچی« در حاشیه دومین روز مجمع گفتگوی تهران، در جمع خبرنگاران، 
اظهار داشت: میزان اســتقبالی که از مجمع گفتگوی تهران صورت گرفت توسط 
اندیشمندان و میهمانان و خبرنگاران داخلی و خارجی فوق العاده بود که نشاندهنده 
میزان اهمیت چنین مباحثاتی است.وی ادامه داد: وزیر امور خارجه از منطقه برای 
حضور در مجمع گفتگوی تهران داشــتیم.وزیر امــور خارجه افزود: آرامش و صلح 
و ثبات در منطقه مهم ترین موضوع برای منطقه اســت.عراقچی افزود: دیپلماسی 
مسیر حرکت ماست و دولت چهاردهم بویژه به سیاست همسایگی اهمیت می دهد. 
این خطی اســت که ما ادامه می دهیم.وزیرخارجه گفت: از همه خبرنگاران عزیز به 
طور خاص تشــکر می کنم؛ دیروز و امروز واقعاً کار بسیار فشرده ای رو انجام دادند 
و این تجربه بســیار خوبی برای ما شد.وی عنوان کرد: ظرف دیروز و امروز ما بیش 
از ۵۰ گفتگو را در اشــکال مختلف برگزار کردیم؛ دو نفــر از مقامات عالی رتبه و 
تعدادی زیادی معاونین وزیر و همینطور وزرای ســابق رئیس جمهور سابق که در 
این جلســه شرکت داشتند؛ جلسات بســیار متعددی صورت گرفت.وی ادامه داد: 
خود من از دیروز صبح بعد از جلسه افتتاحیه به طور مستمر تا همین الان جلسه 
داشتم؛ ملاقات های متعددی برگزار شد. در خصوص مذاکرات ایران و آمریکا ما اتفاقاً 
بحث هایی را در همین زمینه داشــتیم.وی گفت: با وزیر امور خارجه عمان صحبت 
مفصلی رو در خصوص ادامه مذاکرات داشتیم.عراقچی با اشاره به جلسه سه جانبه 
ایران، عمان و قطر، یادآور شــد: وزیر امور خارجه قطر به ما ملحق شــد ایشان هم 
نظرات و ایده هایی دارند.وزیر امور خارجه عنوان کرد: خیلی خوشحال هستم که نگاه 
منطقه به ویژه منطقه خلیج فارس به جمهوری اســلامی ایران نگاه بسیار متفاوتی 
نسبت به گذشته شده و نشانه آن را ما در نگاه مثبت آنها به مذاکرات ایران و آمریکا 
می بینیم و اینکه منطقه از این مذاکرات حمایت می کند.وی گفت: سال آینده همه 
شما به این مجمع دعوت هستید؛ سال آینده رو با قوت و قدرت بیشتری در سطح 

گسترده برگزار خواهیم کرد.

در جلسه امروز هیئت دولت مطرح شد

وزیر نفت: از ابتدای خرداد تا پایان 
سال ماهی یک افتتاح بزرگ در حوزه 

نفت و پتروشیمی خواهیم داشت

وزیر نفت در جلسه امروز هیئت دولت اعلام کرد که از ابتدای خرداد تا پایان امسال، ماهی 
یک افتتاح بزرگ در حوزه نفت و پتروشــیمی خواهیم داشت.به گزارش ایسنا، هیئت دولت 
بعد از ظهر امروز - یکشــنبه - به ریاست مسعود پزشکیان تشکیل جلسه داد.در این جلسه 
علاوه بر طرح موارد اجرایی توســط دســتگاه ها، گزارشی از برگزاری موفق نمایشگاه کتاب 
توسط وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی ارائه شد.بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
در مدت برگزاری نمایشگاه امسال، ۷۶۷ میلیارد تومان کتاب به فروش رفته که ارزش ریالی 
آن نسبت به سال قبل ۵۵.۵ درصد و تعداد کتاب های به فروش رفته نیز از ۱ میلیون نسخه 
به ۱ میلیون و ۷۶۳ هزار و ۷۷۸ نســخه افزایش یافته است. همچنین ۹۳.۹ فروش امسال 
کتاب ها، به شــکل مجازی صورت گرفته که رکوردی بی نظیر محســوب می شود.به لحاظ 
جمعیت بازدید کننده نیز میانگین بازدیدها در هفت روز اول ۱۵۰ هزار نفر در روز و میانگین 
۴ روز آخر ۳۰۰ هزار نفر در روز بوده است. حداقل ۴۰۰ نشست فرهنگی نیز در جریان این 
رویداد برگزار شــده است.در ادامه جلسه وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گزارشی از سفر 
به چین و سخنرانی در یکی از بهترین و تخصصی ترین دانشگاه های این کشور و برنامه های 
دیگر سفر خود ارائه داد.پاک نژاد وزیر نفت نیز در خبری امیدبخش اعلام کرد که از ابتدای 
خرداد تا پایان امسال، ماهی یک افتتاح بزرگ در حوزه نفت و پتروشیمی خواهیم داشت.در 
جلسه امروز تعدادی از آیین نامه های اجرایی قانون برنامه هفتم توسعه نیز به تصویب اعضای 

هیئت وزیران رسید.

مخبر: سپاه یار و یاور دولت است

مشــاور و دستیار رهبری انقلاب گفت: سپاه تنها یک نهاد دفاعی و امنیتی نیست، 
بلکه یک تشکیلات منسجم و کارآمد برای حل مسائل کشور در عرصه های مختلف 
اســت. به گزارش ایسنا، محمد مخبر در همایش ســپاه پاسداران با عنوان »دولت 
سیزدهم؛ چالش ها و دستاوردها« با تقدیر از جایگاه سپاه پاسداران، این نهاد را »یار 
و یاور دولت« و »عاملی برای دلگرمی نظام و مردم« توصیف کرد و افزود: سپاه تنها 
یک نهاد دفاعی و امنیتی نیســت، بلکه یک تشکیلات منسجم و کارآمد برای حل 
مسائل کشــور در عرصه های مختلف است.   معاون اول دولت سیزدهم با اشاره به 
همکاری های نزدیک ســپاه با دولت ها تاکید کرد: شهید رئیسی بارها به من گفت 
همه ظرفیت های سپاه در خدمت پیشرفت کشور و این امر مایه دلگرمی من است.   
مشاور و دستیار رهبری با بیان اینکه شهید رئیسی »جامع نگر و کلان نگر« بود، تاکید 
کرد: او با چارچوبی روشن و آرمان های انقلاب اسلامی که ملکه ذهنش بود، هیچ گاه 
در مواجهه با چالش ها ناامید و مأیوس نشــد و کشــور را معطل هیچ امری جز کار 
و تلاش نگذاشــت  در عین تمرکز بر گسترش روابط سیاسی با شرق و غرب جهان، 
امور جاری کشور را به مذاکرات به صورت صددرصدی مرتبط نساخت. مخبر تأکید 
کرد: شهید رئیسی به درستی ظرفیت های عدالت و حکمرانی خوب را شناخته بود و 
با نگاهی متوازن، تعارض ظاهری بین عدالت و توسعه را مدیریت می کرد و آن را به 
فرصتی برای پیشــرفت تبدیل کرد. او نمونه ای از یک مدیر تراز انقلاب با حکمرانی 
عدالت محور بودند. وی افزود: شهید رئیسی با حکمرانی عدالت محور خود نشان داد 
که می توان همزمان به پیشــرفت کشور و رفع محرومیت ها اندیشید و به یقین اگر 
امروز در میان ما بود ثمره زحماتش قطعا برای آحاد مردم ملموس تر می شد. معاون 
اول دولت ســیزدهم با بیان اینکه »شهید رئیســی به وعده های خود پایبند بود«، 
ادامه داد: دولت مردمی و شــخص شهید جمهور با الهام از سیره امام راحل و مسیر 
روشــن رهبری معظم انقلاب، پروژه های کلان ملی را  با محتوایی غنی و آینده نگر 
پیش می برد و رصد تحولات منطقه ای و بین المللی در دســتور کار وی قرار داشت 
و بدون نگاه علمی و آینده پژوهانه هیچ گامی را برنداشت. مخبر با گرامیداشت یاد 
شــهید امیرعبداللهیان او را »وزیر خارجه تراز انقلاب« دانست و گفت: عضویت در 
شانگهای، بریکس و محکومیت های مکرر صهیونیست ها در روزهای نخست تهاجم 
وحشیانه شــان به غزه از جمله اقدامات آشکار شهید امیرعبداللهیان بود که بخش 
پیدای این مجاهدت هاست و از او صدها اقدام کمتر گفته و شنیده شده باقی مانده 

است.  

رئیس جمهور بر تســریع در اجرای تکلیف وزارت تعاون برای حذف یارانه ســه دهک 
بــالای درآمدی و تخصیص منابع آن به ســه دهک پایین تاکید و خاطرنشــان کرد: 
مشــکل اجرای این تکلیف فقدان داده های صحیح، دقیق و به روز است؛ اما این بهانه 
و توجیــه قابــل قبولی برای عدم اجرای تکالیف و قوانین نیســت.به گزارش ایســنا، 
مســعود پزشــکیان صبح امروز - دوشــنبه - در نشستی با وزیر و شــورای معاونین 
وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی، پس از شــنیدن گزارش های ارائه شــده، با بیان 
اینکه بــاور عمیق دارم که اگر راهکارهای کارشناســی و صحیح به کار بگیریم، قادر 
به حل همه مشــکلات هستیم، اظهار داشت: همانطور که گفته شد این وزارتخانه در 
ســطح وسیعی با قشــرهای مختلف مردم در ارتباط است و ارائه خدمت می کند، لذا 
پیگیری طرح محله محوری برای حل مشــکلات بسیار می تواند در تسهیل امور مربوط 
به شــما موثر باشد.پزشــکیان با تاکید بر اهمیت طراحی صحیح ساختار طرح محله 
محوری، برای دســته بندی جامعه هدف و ایجاد ارتباط بین آنها با کانون های مجری 
طرح تصریح کرد: اگر ســاختار این طرح، دسته بندی جامعه هدف و ارتباط با آنها را 
به شــکل صحیح تعریف کنیم، کارهای بسیاری را می شــود با تکیه بر آن پیش برد، 
از جمله اینکه می شــود در قالب این طرح، برای مدیریت مصرف و کاهش ناترازی ها 
با مشــارکت موثر مردمی اقدام کرد.رئیس جمهور با بیان اینکه چطور وقتی کســانی 

هستند که شب ها گرســنه می خوابند، ما می توانیم آرامش داشته باشیم، گفت: وقتی 
در قالب طرح محله محوری، یک ســاختار پویا و زنده ارتباط با مردم داشــته باشیم، 
بسیاری از مشــکلات مردم را می توان با مشارکت خود مردم و ارائه هدفمند خدمات 
اجتماعی رفع کرد. خدمات دســتگاه های خدماتی مثل ســازمان بهزیســتی، کمیته 
امداد و نهادهای مشــابه نیز در این قالب به شکلی بســیار موثرتر ارائه خواهند شد، 
در حالــی که اکنون حجم انبوهــی از خدمات اجتماعی ارائه می شــود، اما نه معلوم 
اســت که دقیقا این خدمات به چه کســانی ارائه می شــود و نه ارائه آنها باعث ایجاد 
رضایت اجتماعی می شود!پزشــکیان با اشــاره به اینکه اجرای طرح محله محوری از 
موازی کاری و ایجاد ســاختارهای مــوازی هم جلوگیری می کند، خاطرنشــان کرد: 
امروز ســازمان های متعددی داریم که خدمــات اجتماعی ارائه می دهند، اما همچنان 
مددجویان نیز از خدمات ارائه شــده ناراضی هســتند و خدمات شایســته ای دریافت 
نمی کنند. وقتی ارائه خدمات اجتماعی در قالب طرح محله محوری ســامان یابد، هر 
بخش از جامعه هدف، متولی مشــخصی پیدا می کند که هم می داند چه خدماتی باید 
ارائه کند و هم می توان روند خدمت رسانی را به صورت دقیق تر پایش و گزارش کرد. 
این کار همچنین از گســترش ســاختار و افزایش تعداد نیروی انســانی سازمان های 
خدمات رســانی دولتی که نیز هزینه آنها در نهایت به مردم تحمیل می شود، ممانعت 

می کند.رئیس جمهور در ادامه با اشــاره به پیشــبرد نهضت ایجاد عدالت آموزشــی 
با مشــارکت مردم، اظهار داشــت: در ۶ ماهی که از آغاز اجــرای پیگیری این طرح 
می گذرد، تجارب و الگوهای بســیار مفید و ســازنده ای در بخش مشارکت مردم خلق 
شده که پویش »با من« در خراسان رضوی یکی از بهترین آنهاست. اما از سوی دیگر 
در بخش نظام اداری خودمان همچنان مشــکلات و ناکارآمدی هایی وجود دارد که در 
حــال کلنجار رفتن برای رفع آنها هستیم.پزشــکیان افزود: اجرای طرح محله محوری 
از مسیر ســامان دادن به مشارکت های مردمی، به تســریع و تسهیل پیشبرد نهضت 
عدالت آموزشــی نیز کمک موثری خواهد کرد. اگر این طرح اجرا شــود،  نقش آفرینی 
وزارت تعاون نیز در آن بســیار نتیجه بخش و موثر خواهد بود. همچنین طرح پزشک 
خانــواده نیز در بســتر طرح محله محوری می تواند به شــکلی بســیار کارآمدتر اجرا 
شــود. در حال حاضر دولت برای بخش درمان و ســلامت هزینه های زیادی می کند 
کــه این هزینه ها به شــکل هدفمند و موثر توزیع نمی شــوند، در نتیجه نه در بهبود 
شــاخص های ســلامت و درمان تاثیری دارند و نه باعث رضایتمندی مردم می شوند.

رئیس جمهور در بخش دیگری از ســخنانش با اشــاره به طرح موضوع ارتقای ایمنی 
در معــادن در این جلســه تصریح کرد: بایــد طراحی دقیقی درباره معادن داشــته 
باشــیم تا در قالب آن علاوه بر ارتقای ایمنی، افزایش بهره وری، تعیین حقوق دولتی 
معادن و اســتانداردهای بهره برداری، دیگر مســائل مرتبط نیز لحاظ شــده و سامان 
یابد.پزشــکیان همچنین با قدردانی از اجرای طرح هزار خورشــید ماندگار از ســوی 
وزارت تعــاون، که در قالب آن هزار معلول یزدی در احداث یک نیروگاه خورشــیدی 
مشــارکت داشــته و پس از بهره برداری به عنوان ســهامداران آن از محل سود این 
نیروگاه، صاحب درآمد شــده اند، گفت: این طرح بســیار خوبی است و می توان آن را 
به ســالمندان و بازنشســتگان و دیگر بخش های نیازمند حمایت اجتماعی نیز تعمیم 
داد.رئیس جمهور در بخش دیگری از ســخنانش بر تســریع در اجرای تکلیف وزارت 
تعاون برای حذف یارانه ســه دهک بالای درآمدی و تخصیص منابع آن به سه دهک 
پایین تاکید و خاطرنشــان کرد: مشــکل اجرای این تکلیف فقدان داده های صحیح، 
دقیــق و به روز اســت؛ اما این بهانه و توجیه قابل قبولی بــرای عدم اجرای تکالیف و 
قوانین نیســت. اینکه ما به دلیــل ناتوانی کاری را انجام ندهیم، در درگاه خداوند نیز 
قابل پذیرش نیســت، ما مکلف هستیم توانمندی خود را ارتقا دهیم تا بتوانیم خدمات 
شایســته ای به مردم ارائه کنیم.پزشــکیان بــا بیان اینکه وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی ســاختار اداری گسترده و فراگیری در سراســر کشور دارد که می تواند در 
پیشــبرد و اجرای صحیح ماموریت ها به کمک ایــن وزارتخانه بیاید، اظهار کرد: همه 
ما و شــما در قبال محرومان این جامعه مســئولیت داریم، بیایید از همه ظرفیت های 
خود برای شــکل دادن به یک ساختار موثر در رســیدگی و توانمندسازی محرومان 
جامعه اســتفاده کنیم. می تــوان در قالب طرح محله محور، برای دســتگاه های ارائه 
دهنــده خدمات اجتماعی یک رقابت ســالم طراحی کرد که ســود اصلی آن نصیب 
مردم و محرومان شــود و به ما هم در رســیدگی به محرومان کمک کند؛ ما به دنبال 
خدمت به مردم هســتیم نه ریاست، دست هر کســی که بتواند در این مسیر کمکی 
بــه ما کند، به گرمی می فشــاریم.رئیس جمهور همچنین در این جلســه با تاکید بر 
ضرورت مدیریت مصرف انرژی، از همه مســئولان و مردم خواســت که تا حد امکان 
در مصــرف انرژی صرفه جویی کنند. وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی و تعدادی از 
معاونــان و مدیران این وزارتخانه نیز در این جلســه به ارائه گــزارش عملکرد ۶ ماه 

گذشــته و تشریح برنامه های آتی این مجموعه پرداختند.

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به برنامه ها و اقدامات گسترده دولت چهاردهم برای توسعه 
و عمران مناطق دریایی در شــمال و جنوب کشــور به ویژه ســواحل مکران و همچنین 
توجه به اقتصاد دریا محور براســاس طرح آمایش ســرزمینی، تصریح کرد: سواحل شمال 
و جنوب کشــور به صورت متوازن و پایدار توســعه یابد.به گزارش ایسنا، محمدرضا عارف 
امروز )دوشــنبه( در دوازدهمین جلســه شــورای عالی راهبری برنامه هفتم پیشــرفت 
که رئیس ســازمان برنامه و بودجه،دبیر هیئت دولت، سرپرســت وزارت امور اقتصادی و 
دارایی، رئیس شورای اطلاع رسانی دولت، نمایندگان مجلس شورای اسلامی و نمایندگان 
دســتگاه های مرتبط حضور داشــتند، تاکید کرد: مقام معظم رهبری بارها بر بهره برداری 
کامل از ظرفیت های دریای عمان و خلیج فارس تاکید کرده اند و دولت چهاردهم نیز برای 
اجرای سیاست های کلی توسعه دریامحور و برنامه جامع تحقق آن سیاست ها، برنامه ریزی 
و تمرکز ویژه ای کرده است.معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه در سال های گذشته 
از توســعه دریا محور غفلت کردیم،  به اهمیت توســعه دریامحور  به ویژه سواحل مکران 
در برنامه هفتم پیشرفت اشــاره و خاطرنشان کرد: اقتصاد دریا، همواره مورد عنایت رهبر 
معظم انقلاب اســلامی بوده است و دکتر پزشکیان نیز در خصوص توسعه دریا محور و به 
ویژه ســواحل مکران با فعال کردن شــورای توسعه سواحل مکران چندین جلسه مختلف 
برگزار کرده اســت که درصدد هستیم با سرمایه گذاری، اشتغالزایی و توسعه زیرساخت ها، 
بخش های جمعیتی به سمت کرانه های ساحلی جنوبی کشور کشیده شوند.دکتر عارف با 
تاکید بر اینکه توســعه مکران از اولویت ها و راهبردهای کلان دولت چهاردهم است، ادامه 
داد: در کنار توسعه سواحل جنوبی، توجه به دریای خزر به دلیل راهبرد توسعه کریدورها 
از جمله کریدور شمال-جنوب و ارتباط با کشورهای آسیای میانه و اعضای اتحادیه اوراسیا 
همزمان در اولویت باشد.معاون اول رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
به اقدامات سیاسی کشورهای غربی برای جلوگیری از پیشرفت کشورهای در حال توسعه 

گفت: کشــورهای غربی زمانی که بهره برداری کامل خــود را از منابع زیرزمینی کردند، با 
سیاسی کاری بدنبال ممنوعیت استفاده کشورهای درحال توسعه از منابع زیرزمینی هستند 
و مباحثی همانند »توســعه بدون کربن، پلاســتیک « را در سطح جهانی مطرح می کنند 
تا اشــتغالزایی و سرمایه گذاری در کشــورهایی همانند ایران از بین ببرند اما این کشورها 
همزمان و  با سرعت در حال نابودی محیط زیست جهانی هستند.وی تصریح کرد: راهبرد 
جمهوری اسلامی ایران برخلاف سیاست ها و اقدامات کشورهای توسعه یافته ، توسعه همراه 
با حفاظت از محیط زیســت است.در این جلسه که به ریاســت معاون اول رئیس جمهور 
برگزار شــد، سازمان برنامه و بودجه در راستای تکلیف توسعه و عمران مناطق دریا محور 
با اولویت مکران در برنامه هفتم پیشــرفت، گزارشــی از اهمیت و ظرفیت توسعه دریا 
محور، اسناد فرادســتی در توسعه دریا محور، تکالیف صریح برنامه هفتم پیشرفت در 
زمینه توسعه دریامحور و رئوس اصلی بازنگری مصوبه اجرایی سازی سیاست های کلی 
توســعه دریامحور ارائه کرد.پایدارنمودن دریای خزر، توسعه اروند، توسعه شهرستان 
ابوموسی و توسعه سواحل مکران از جمله اقدامات دولت چهاردهم درخصوص توسعه 
و عمران مناطق دریا محور با اولویت مکران در این برنامه اســت.لازم به ذکر اســت، 
طرح جامع توســعه دریامحور و منطقه ســاحلی مکران، برنامه توسعه زیرساخت های 
ســواحل مکران، اقدامات مرتبط با دبیرخانه شورای توسعه دریامحور و سواحل مکران 
و طرح ســرمایه گذاری تولید از برنامه ها و اقدامات دولت در راســتای توسعه سواحل 
مکران اســت.در ادامه نیز گزارش پیشــرفت تدوین برنامه ملی »بهبود رشــد: ثبات، 
پیشــرفت و عدالت« در راســتای اجرای ماده ۱۱۹ قانون برنامه هفتم پیشــرفت در 
بخش های طرح ملی معیشــت پایدار، طرح ملی رشد توسعه و اشتغال زایی، طرح ملی 
ثبات اقتصادی به مهار تورم ، طرح ملی رفع و ناترازی ها از جمله آب و انرژی و طرح 

ملی طرح های پیشران ارائه شد.

مراســم اختتامیه مجمع گفتگوی تهران با حضور رئیس مجلس و وزیر خارجه برگزار شد.به 
گزارش خبرنگار مهر، مراسم اختتامیه مجمع گفتگوی تهران با حضور »محمدباقر قالیباف« 
رئیس مجلس شورای اسلامی و »سید عباس عراقچی« وزیر امور خارجه ایران برگزار شد.در 
این نشست تعدادی از معاونان، مدیران کل و دیپلمات های وزارت خارجه و مهمانان خارجی 
شــرکت کننده، حضور داشتند.گفتنی است، مجمع گفتگوی تهران به مدت دو روز در مرکز 
مطالعات سیاسی و بین المللی وزارت امور خارجه برگزار شد و مهمان ها و هیئت هایی از ۵۳ 
کشور در این نشست شرکت کردند.در افتتاحیه این مجمع مسعود پزشکیان رئیس جمهور 

کشورمان سخنرانی کرد.

نشست هم اندیشی معاونان توسعه مدیریت و منابع دستگاه های اجرایی با هدف ارتقای همکاری و همفکری در زمینه مدیریت منابع 
و توسعه اداری به میزبانی سازمان انرژی اتمی ایران برگزار شد.به گزارش خبرگزاری مهر، نشست هم اندیشی معاونان توسعه مدیریت 
و منابع دســتگاه های اجرایی با حضور محمد اسلامی، معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی ایران و علاءالدین رفیع زاده، 
معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان اداری و استخدامی کشور به میزبانی ســازمان انرژی اتمی برگزار شد.تشریح نقشه راه دولت 
هوشــمند، بحث و تبادل نظر »مصوبه دستورالعمل فوریت های اداری« و تشــریح »برنامه اصلاح نظام اداری در دولت چهاردهم« از 
موضوعاتی اســت که در این نشست مورد بررسی قرار می گیرد.گفتنی است پیش از برگزاری این نشست، معاونان توسعه مدیریت و 
منابع دستگاه های اجرایی کشور با حضور در سازمان انرژی اتمی از نمایشگاه دستاوردهای صنعت هسته ای بازدید کردند و در جریان 
جدیدترین دســتاوردهای این صنعت در حوزه های چرخه سوخت هســته ای، انرژی و برق، توانمندی های ایران در زمینه تولید آب 
سنگین و مشتقات آن، رادیوداروها، فناوری پلاسما، کاربرد پرتوها، گداخت هسته ای، لیزر، کوانتوم و فناوری های کوانتومی، کشاورزی 

هسته ای و شتاب دهنده های صنعتی، نظام ایمنی هسته ای و دیگر بخش های فناوری های نوین این عرصه قرار گرفتند.

مراسم اختتامیه مجمع گفتگوی تهران 
برگزار شد

نشست هم اندیشی معاونان توسعه مدیریت و منابع دستگاه های اجرایی

معاون اول رئیس جمهور در دوازدهمین جلسه شورای عالی راهبری برنامه هفتم پیشرفت:

راهبرد جمهوری اسلامی ایران توسعه همراه با حفاظت از محیط زیست است
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گزیده خبرگزیده خبر

جزئیات افزایش قیمت گازوئیل اعلام شد.

تاثیر قطعی برق بر صنایع و اخراج کارگران کارخانه ها

مدیرعامل شرکت ملی پخش فراورده های نفتی گفت: سامانه 
خدمات اینترنتی کارت هوشــمند ســوخت برای خودروهای 
المثنی و نو شماره فعال شده است و از این طریق زمان تحویل 
کارت سوخت به یک هفته کاهش یافته است.به گزارش ایسنا، 
کرامت ویس کرمی امروز در نشســتی خبری با بیان اینکه  با 
اقدام صورت گرفته دیگر نیاز نیســت که متقاضیان به پلیس 
+۱۰ مراجعــه کنند و صرفا از طریق درگاه اینترنتی می توانند 
تقاضای خود را ثبت کنند.وی افزود: ظرف ۴۸ ساعت کارت را 
تولید می کنیم پنج روز نیز زمان می برد که کارت پاکت گذاری 
شــود و نهایتا ظرف مدت یک هفته تحویل متقاضی می شود.

به گفته وی رمز کارت سوخت هوشمند به صورت پویا پیامک 
خواهد شد.وی با بیان اینکه به منظور افزایش سرعت و سهولت 
دریافت کارت هوشمند سوخت، امکان درخواست کارت المثنی 
و صدور کارت نوشماره از طریق سامانه خدمات اینترنتی فراهم 
شده است، اظهار کرد: این اقدام که در چارچوب قانون بودجه 
سال ۱۴۰۳ به اجرا درآمده، سبب کاهش زمان انتظار متقاضیان 
از حدود یک ماه به تنها یک هفته می شــود.وی با بیان اینکه 
پیش از این، دریافت کارت ســوخت المثنی مستلزم مراجعه 

حضــوری به دفاتر پلیــس +۱۰ و طی کردن فرآیندهای متعدد اداری بــود، اظهار کرد: با 
ایجاد این ســامانه اینترنتی، متقاضیان می توانند بــدون نیاز به مراجعه حضوری، اطلاعات 
خود را ثبت و کارت هوشمند سوخت را در مدت کوتاه تری دریافت کنند.مدیرعامل شرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی ایران با بیان اینکه از مرداد پارسال، خودروهای پلاک صفر و 
نوشماره امکان ثبت درخواست اینترنتی کارت هوشمند سوخت را داشتند، گفت: اکنون این 
سامانه توسعه یافته و امکان دریافت کارت المثنی نیز برای خودروهای کارکرده فراهم شده 
اســت. مطابق قانون بودجه، پلیس فراجا اطلاعات مربوط به مالکان خودروها را به شرکت 
ملــی پخش فرآورده های نفتی ایران ارائه می کند تا صدور و تحویل کارت در ســریع ترین 
زمــان ممکن و طی تنها یک هفته انجام شــود.  ویس کرمی با بیــان اینکه تمامی مالکان 
می توانند از طریق ســامانه اینترنتی fcs.niopdc.ir بدون مراجعه به دفاتر پلیس ثبت نام 
خود را انجام داده و ظرف یک هفته کارت ســوخت خود را دریافت کنند، گفت: همچنین 
هموطنانی که کارت سوخت خود را در جایگاه ها فراموش کرده اند،   می توانند با مراجعه به 
این سامانه نسبت به ردیابی کارت سوخت خود اقدام کنند.وی با بیان اینکه این اقدام گامی 
مؤثر همسو با ارتقای خدمات الکترونیکی، کاهش مراجعات حضوری و تسهیل امور مرتبط با 
سوخت رسانی به هموطنان خواهد بود و روزانه ۱۲ هزار درخواست دریافت کارت سوخت از 
طریق پلیس+۱۰ ثبت می شود، اظهار کرد: از زمان راه اندازی این سامانه تاکنون روزانه ۱۵۰۰ 
درخواست در این سامانه ثبت شده است.جزییات افزایش قیمت گازوئیل اعلام شدمدیرعامل 
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی همچنین در خصوص تغییر تعرفه گازوئیل گفت: یک 
میلیون خودروی دیزلی فعال در ناوگان باری و مسافری وجود دارد و سهمیه این خودروها 
براساس عملکرد ارائه شده از سوی این دستگاه ها اختصاص می یابد، همچنان این روند ادامه 

دارد و هیچ گونه تغییری در قیمت ناوگانی که عملکرد مشــخص دارند، نخواهیم داشــت.
ویس کرمی با بیان اینکه شــرایطی به وجود آمده بود که برخــی از ناوگان  کارکرد واقعی 
نداشتند و  بارنامه های صوری صادر می شد، از طرفی سامانه های سپهتن و سیپاد نیز برای 
تشخیص عملکرد واقعی به طور کامل اجرایی نشدند، اظهار کرد: طرح تخصیص سوخت در 
مســیر برمبنای حرکت ناوگان در مسیر را طراحی کردیم تا بتوانیم عملکرد واقعی ناوگان 
را تشــخیص دهیم.وی افزود: از ابتدای تیرماه سهمیه ناوگان برمبنای عملکرد و تخصیص 
ســوخت برمبنای بارنامه و در مســیر اختصاص می یابد و تنها ناوگانی که فعالیت ندارند و 
یا باربرگ غیرواقعی دارند، شامل افزایش قیمت خواهند شد.مدیرعامل شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی ایران با بیان اینکه همســو با اجرای قانون برنامه پنج ساله هفتم توسعه، 
وزارت نفت با همکاری وزارتخانه های راه و شهرســازی و کشور، اقدام به تدوین آیین نامه ای 
کرده که فرآیند تخصیص سهمیه سوخت بر اساس عملکرد واقعی ناوگان حمل ونقل دیزلی 
را اصلاح کند، گفت: بر اســاس این مصوبه، قیمت نفت گاز ســهمیه ای برای ناوگان فعال 
حمل ونقل دیزلی تغییری نمی کند و همچنان با نرخ ۳۰۰ تومان عرضه می شود.وی با بیان 
اینکه ناوگان دیزلی شامل حدود یک میلیون دستگاه کامیون، اتوبوس و مینی بوس است که 
عملکرد آنها از طریق وزارت راه و شهرســازی و وزارت کشــور ثبت و به شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی اعلام می شــود، اظهار کرد: این ثبت اطلاعات هر ۱۵ روز انجام می شود و 
ســهمیه سوخت بر اساس مقدار کارکرد واقعی اختصاص می یابد.ویس کرمی با اعلام اینکه 
یکی از چالش های گذشــته، صدور بارنامه های صوری و ثبت اطلاعات نادرست از عملکرد 
ناوگان بوده اســت، اظهار کرد: برای رفع این مشکل، از سال ۱۳۹۳ مصوبه ای برای استفاده 
از ســامانه GPS برای پایش ناوگان تصویب شــد، اما اجرایی شدن آن به تأخیر افتاد، در 
ادامه شــورای اقتصاد در سال ۱۳۹۸ مصوب کرد که ناوگان برون شهری به سامانه سپهتن 

مجهز شود.وی با تأکید بر عدم تغییر نرخ سوخت سهمیه ای برای 
ناوگان فعال حمل ونقل دیزلی، تاکید کرد: اطلاعات راننده، مسیر 
و اسناد حمل الکترونیکی به صورت برخط به شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی ارسال شده و کنترل می شود تا سهمیه صرفاً 
به ناوگان فعال اختصاص یابد. همچنین، کارت اضطراری تأمین 
سوخت در جایگاه های منتخب برای موارد ضروری در نظر گرفته 
شده است. مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران 
با بیان اینکه این اقدام افزون بر مدیریت مصرف ســوخت، سبب 
کاهش قاچاق سوخت و بهینه ســازی یارانه های انرژی می شود، 
گفــت: انتظار می رود با اجرای کامل ایــن طرح و ارتباط برخط 
سامانه های مربوطه، سهمیه بندی ســوخت به شکل دقیق تر و 

منصفانه تری انجام شود.
 ویس کرمی درباره مصوبه هیئت  دولت برای ســه نرخی شــدن 
نفــت گاز با اعلام اینکه نرخ پلکانی نفت گاز از ابتدای تیر اجرایی 
می شود، اظهار کرد: نرخ نفت گاز برای ناوگان فعال با اعلام بارنامه 
همچنان ۳۰۰ تومان خواهد بود و تنها ناوگانی که فعالیت ندارند 
و یا برنامه غیرواقعی دارند شــامل افزایش قیمت می شوند، نرخ 
جدید هم هفته پایانی خرداد از سوی وزارت نفت اعلام می شود. 
وی با اشاره به اینکه وزارت نفت با همکاری سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای و سازمان 
شهرداری ها، طرحی را برای تخصیص سوخت به ناوگان حمل ونقل دیزلی بر اساس حرکت 
در مسیر اجرا کرده است، اظهار کرد: این طرح افزون بر افزایش شفافیت، از سوءاستفاده های 
احتمالــی و صدور بارنامه های ســوری جلوگیری می کند.مدیرعامل شــرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی ایران با بیان اینکه در این ســامانه، تخصیص ســهمیه سوخت براساس 
پیمایش واقعی ناوگان انجام می شــود، گفت: از ابتدای تیر سهمیه سوخت ناوگان بر مبنای 
عملکرد و بارنامه در مســیر اختصاص می یابد. به این ترتیــب کامیون هایی که بار جابه جا 
می کنند و مســیر مشخصی را طی می کنند، ســهمیه خود را در طول مسیر و جایگاه های 
مشخص دریافت می کنند و پس از تأیید حرکت از طریق سامانه های پایش، سهمیه بعدی در 
نقاط مشخصی به آنها اختصاص می یابد. ویس کرمی هدف از اجرای طرح سوخت گیری در 
مسیر را کنترل مصرف نفت گاز در بخش حمل ونقل ناوگان دیزلی دانست و گفت: اطلاعات 
راننده، مسیر و اسناد حمل الکترونیکی به صورت برخط به شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ارسال و کنترل می شود تا سهمیه صرفاً به ناوگان فعال اختصاص یابد. وی با تأکید بر 
اینکه این اقدام افزون بر اصلاح مصرف سوخت، سبب کاهش قاچاق سوخت و بهینه سازی 
یارانه های انرژی می شــود، بیان کرد: انتظار می رود با اجرای کامل این طرح و ارتباط برخط 
ســامانه های مربوطه، ســهمیه بندی سوخت به شــکل دقیق تر و منصفانه تری انجام شود.   
مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران با تأکید بر اینکه بر اســاس قانون، 
دریافت سند حمل الکترونیکی برای ناوگان درون شهری و برون شهری الزامی است، تصریح 
کرد: بر اساس بارنامه، حرکت در طول مسیر یا محدوده شهری تا سقف سهمیه اعتباری و 

همان ۳۰۰ تومان است.

علیرغــم آنکه قطعی مکرر بــرق وگاز صدمات جبــران ناپذیری بر 
واحدهــای تولیدی و صنعتــی وارد می کند، از نگاه کارشناســان و 
تحلیلگران اقتصادی طبق قانون بهبود فضای کسب وکار نباید صنعت 
را در بحــث قطع برق و به منظور ناتــرازی انرژی در اولویت قرار داد 
زیرا این بخش تولید ثروت می کند و در رشــد اقتصادی موثر است.

به گزارش ایسنا، یکی از بزرگترین مشکلات این روزها کمبود انرژی 
برق و تاثیرات مخرب آن روی صنایع و واحدهای تولیدی است. برق 
صنعتی عموماً برای تغذیه و انتقال انرژی به ماشین آلات و تجهیزات 
صنعتی مورد اســتفاده قرار می گیرد و می تواند برای تأمین نیازهای 
مختلف صنایع مانند تولید، پمپاژ، روشــنایی، گرمایش و سرمایش، 
کنترل فرآیند و سایر عملیات صنعتی استفاده شود.در هفته های اخیر 
به دلیل اجرای بخشنامه های متعدد در خصوص ناترازی برق و اجرای 
قطعی برق و گاز، بســیاری از صنایع و کارخانه ها دچار مشکل شده 
و این مســاله بر روند تولید و اشــتغال و فعالیت کارگران در خطوط 
تولید تاثیرگذار بوده اســت.قطعی برق در واحدهایی که کارکنان آن 
با دستگاه های حساس و پرریسک کار می کنند منجر به بروز حوادث 
شغلی و افزایش هزینه های درمان و بیمه می شود.از نگاه کارشناسان 
قطعی برق صنایع نه تنها موجب کاهش تولید شــده بلکه دستمزد و 
معیشــت کارگران را نیز با مشکل روبه  رو می کند و نمی تواند راهکار 
مناســبی برای مقابله با ناترازی برق در شــرایط فعلی اقتصاد باشد؛ 
چنانچه حسین افضلی - کارشناس در گفت وگویی اعلام کرده است 
که قطعی برق صنایع، کاهش تولید را به دنبال داشته و با افت تولید 
سرمایه گذار و کارخانه دار در صورتی که آورده ای نداشته باشند دچار 
مشکل خواهند شد و در اثر کاهش تولید کارخانه ها، دستمزد کارگران 
نیز تحت شعاع قرار گرفته و بر معیشت آنها اثرگذار خواهد بود.اصغر 
آهنی ها - نماینده کارفرمایان در شورای عالی کار،  درباره تاثیر قطعی 
گاز و برق بر واحدهای تولیدی می گوید: بر خلاف کشــورهای دیگر 
که اولویت قطع برق صنایع نیســتند،  در کشــور ما اولویت با وجود 
قانون، صنایع هستند و متاسفانه قطعی برق صدمات جبران ناپذیری 
به صنایع وارد می کند. بســیاری از قطعات دز زمان قطعی برق یا گاز 
دچار خرابی می شــوند و نمونه جایگزین آنها در دسترس نیست زیرا 
خیلی از این قطعات خارجی است و همین امر موجب شده کارگران 
هم با مشکلات متعددی دســت و پنجه نرم کنند.وقتی یک مشکل 

ایجاد می شود جمع کردن آن برای مدیران سخت است.کارشناسان می گویند: قطعی برق 
و گاز اثرات اجتماعی و روانی قابل توجهی نیز بر جامعه دارد و می تواند به کاهش بهره وری 
نیروی کار و کاهش انگیزه تولید منجر شــود. در شرایطی که کارگران در خطوط تولید و 
در صنایع و بخش های خدماتی مشغول کار هستند با قطعی مکرر برق و انرژی در محیط 
کار، دچار بی انگیزگی شــده و بازدهی آنها در محیط کار به شدت کاهش می یابد. قطعی 
برق در واحدهایی که کارکنان آن با دســتگاه های حساس و پرریسک کار می کنند منجر 
به بروز حوادث شغلی و افزایش هزینه های درمان و بیمه می شود. ضمن آنکه قطعی برق 
در کاهش ســرمایه گذاری نیز اثرگذار است. سرمایه گذار داخلی و خارجی با قطعی مکرر 
برق و گاز در تصمیم گیری برای سرمایه گذاری به ویژه در بخش های انرژی بر دچار تردید 
می شوند و همین مساله اعتماد سرمایه گذاران به توانایی کشور در تامین نیازهای انرژی را 
کاهش می دهد و بر رشــد اقتصادی در بلندمدت اثر منفی می گذارد. طبق آمارها نزدیک 
به ۵۰ درصد ظرفیت شهرک های صنعتی فعالند و این امر در سالهای اخیر به دلیل مقابله 
با ناترازی برق رخ داده اســت در حالی که شــهرک های صنعتی خود با مشکل بدهی ها و 
تحریم ها روبه رو هســتند.اوضاع نامناسب تولید در شهرک ها باعث شده تا مدیران برخی 
از واحدهای تولیدی، مجموعه خود را اجاره دهند یا به دلیل مشــکل در پرداخت حقوق 
و دســتمزد و تامین مواد اولیه و مسایل مالیاتی، تعطیلی بنگاه را آخرین راه چاره بدانند. 

در همین راستا حمید حاج اسماعیلی ـ کارشناس اقتصادی در گفت وگو با ایسنا، با بیان 
اینکه در حال حاضر کمتر از ۵۰ درصد ظرفیت شهرک های صنعتی فعالند، می گوید: بارها 
و به کرات بر اســتفاده از ظرفیت خاموش کارخانه ها و شهرک های صنعتی تاکید کرده  و 
گفته ایم که با کمتر از توان و ظرفیت در حال فعایت هستند در صورتی که سرمایه گذاری 
دولتی بسیار خوبی در این مجموعه ها انجام گرفته و باید از این ظرفیت به شکل مطلوب 
اســتفاده کرد. وی با اشــاره به تاثیر قطعی برق و گاز در صنایع و کارخانه ها می گوید:اگر 
موانع پیش روی واحدهای تولیدی و صنایع از میان برداشته نشود به زیان اقتصاد و کشور 
خواهد بود. دولت باید در صورت قطعی برق کارخانه ها خسارات وارده را جبران کند. یک 
واحد تولیدی برای پرداخت مالیات، بازپرداخت تســهیلات، تامین هزینه جاری و حقوق 
نیروی انسانی باید در گام نخست تولید کند و تولیدش را به فروش برساند اما قطعی برق 
مشکلات بســیاری برای آن ایجاد می کند.به گفته حاج اسماعیلی در برخی از واحدهای 
صنعتی که به طور مستقیم وابسته به برق هستند،  قطعی ناگهانی برق خسارات شدیدی 
وارد می کند، مثلا با قطع ناگهانی برق ممکن اســت مواد غذایی فاسد شوند یا مواد مذاب 
در کوره باقی بمانند. این کارشــناس اقتصادی تصریح کرد: به طور حتم قطعی مکرر برق 
در بخش مسکونی زیانبار است اما خسارت وارده به بخش های تولیدی و صنعتی چند برابر 
بخش مســکونی است. تاثیر قطعی برق بر صنایع و اخراج و تعدیل کارگران کارخانه ها به 
گفته وی در برخی واحدها و کارخانه ها به دلیل قطعی برق و گاز به کارگران مرخصی های 

اجباری داده می شــود و این مســاله در حقوق و دســتمزد ماهانه آنها 
تاثیرگذار است. از سویی برخی واحدهای کوچک که توان رقابت ندارند 
وقتی دچار خســارت شدید می شوند، قادر به تامین و تحویل به موقع 
سفارشــات و یا محصولات تولیدی خود نیستند، در نتیجه کارگران را 
اخراج می کنند و این مســاله در سالی که به سرمایه گذاری در تولید نام 
گرفته، زیبنده نیست.اگر چه عنوان شده که دولت مصوبه ای در خصوص 
جبران خســارات ناشی از قطعی گاز و برق به تصویب رسانده اما از نگاه 
فعالان صنعتی و اقتصادی کافی نیســت و باید موانع پیش روی تولید 
و ســرمایه گذاری بخش خصوصی برطرف شود.بی ترید کمبود انرژی به 
بخش های تولیدی و صنعتی لطمه زده و خســارات جبران ناپذیری بر 
پیکره تولید وارد می کند.اگر چه عنوان شــده کــه دولت مصوبه ای در 
خصوص جبران خســارات ناشی از قطعی گاز و برق به تصویب رسانده 
امــا از نگاه فعالان صنعتی و اقتصادی این مصوبه کافی نیســت و باید 
موانع پیش روی تولید و سرمایه گذاری توسط بخش خصوصی برطرف 
شــود. در دنیای امروز که انرژی به عنوان یکی از مهم ترین عوامل تولید 
و توســعه اقتصادی شــناخته می شــود قطعی برق می تواند پیامدهای 
گســترده ای را در ابعاد مختلف به دنبال داشته باشــد. برق نه تنها به 
عنوان یکی از اصلی ترین منابع تأمین انرژی، بلکه به عنوان موتور محرکه 
صنایع و خدمات مدرن، نقش بســزایی در رشد و توسعه اقتصادی ایفا 
می کند. در کشورهایی که زیرساخت های تولید و توزیع برق به طور کامل 
توســعه نیافته یا با چالش های متعدد مواجه هســتند، قطعی های برق 
برنامه ریزی  شده یا غیرمنتظره می تواند زیان های اقتصادی و اجتماعی 
سنگینی به همراه داشته باشد.این موضوع در کشورهای در حال توسعه 
و یا کشــورهایی که به دلیل محدودیت های زیرساختی و منابع انرژی با 
چالش های تأمین برق مواجهند بیشــتر به چشــم می آید. در ایران نیز 
مساله تأمین انرژی و برق طی سالهای اخیر به یکی از موضوعات بحرانی 
تبدیل شــده است. از یک سو، رشــد جمعیت و افزایش مصرف برق در 
بخش هــای خانگی، صنعتی و تجاری نیاز به توســعه زیرســاخت های 
تولید و توزیع برق را بیش از پیش محســوس می کند؛ از ســوی دیگر، 
محدودیت های تأمین سوخت برای نیروگاه ها و سیاست های محدودیت 
در مصرف سوخت های فسیلی، موجب اعمال خاموشی های برنامه ریزی  
شــده در برخی از فصول سال از جمله تابســتان و اخیراً در پاییز شده 
اســت. این قطعی ها اگرچه ممکن است در ظاهر یک مشکل مقطعی و 
فنی به نظر برسد اما اثرات آن به مراتب فراتر از این بوده و به شکل مستقیم و غیرمستقیم 
بر بسیاری از بخش های اقتصادی کشــور تأثیر می گذارد. بر اساس ماده ۲۵ قانون بهبود 
مستمر محیط کسب وکار در زمان کمبود برق، گاز یا خدمات مخابرات، واحدهای تولیدی 
صنعتی و کشــاورزی نبایــد در اولویت قطع برق یا گاز یا خدمات مخابرات قرار داشــته 
باشند و شرکتهای عرضه  کننده برق، گاز و خدمات مخابرات موظفند هنگام عقد قرارداد 
با واحدهای تولیدی اعم از صنعتی، کشــاورزی و خدماتی، وجه التزام قطع برق یا گاز یا 
خدمــات مخابرات را در متن قرارداد پیــش  بینی کنند. هرگاه دولت به دلیل کمبودهای 
مقطعی به شرکتهای عرضه  کننده برق یا گاز یا مخابرات دستور دهد موقتاً جریان برق یا 
گاز یا خدمات مخابراتی واحدهای تولیدی متعلق به شرکتهای خصوصی و تعاونی را قطع 
کنند، موظف اســت نحوه جبران خسارتهای وارده به این شرکتها ناشی از تصمیم فوق را 
نیز تعیین و اعلام کند.طبق تبصره ۲ این ماده شرکت های عرضه کننده برق و گاز موظفند 
ضمن هماهنگی با شرکت های بیمه،امکان خرید بیمه نامه پوشش  دهنده خسارات ناشی 
از قطع برق یا گاز را برای واحدهای تولیدی مشترک خود فراهم آورند. به گزارش ایسنا، 
از نگاه کارشناسان و تحلیلگران اقتصادی در حوزه ناترازی انرژی، طبق قانون بهبود فضای 
کسب وکار نباید صنعت را در بحث قطع برق در اولویت قرار داد زیرا این بخش تولید ثروت 

می کند و در تولید و رشد اقتصادی موثر است.

وعده خانم وزیر برای پروژه ۲۰ ساله

پروژه راه آهن رشت - آستارا به عنوان یکی از حیاتی ترین پروژه های ترانزیتی کشور در 
دهه های اخیر که دارای اهمیت اقتصادی، ژئوپلیتیکی و اســتراتژیک بسیاری است، حالا 
یک قدم به پایان خود نزدیک شــده و آن طور که وزیر راه و شهرســازی اعلام کرده، 
سوت قطار آن به زودی شنیده خواهد شد.به گزارش ایسنا، پروژه احداث راه آهن رشت 
- آســتارا که از ۲۰ سال پیش کلید خورده، ۱۶۲.۵ کیلومتر در دو قطعه طراحی شده و 
شــامل ۹ ایستگاه صومعه سرا، ماسال، رضوانشهر، پره سر، اسالم، لیسار، حویق، لوندویل و 
آستارا می شود. اهمیت پروژه رشت - آستارا از این جهت است که به  عنوان حلقه اتصال 
بخش شمالی کریدور شمال - جنوب بوده و تکمیل کننده زنجیره راه آهن های شمال کشور 
اســت.کریدور شمال - جنوب نیز یکی از مهم ترین راه های ترانزیتی بین المللی است که 
ارتباط بین کشورهای حوزه خلیج فارس، ایران، دریای خزر، قفقاز، روسیه و اروپا را برقرار  
کرده و با کاهش قابل توجه زمان و هزینه انتقال کالا، به افزایش رقابت پذیری حمل ونقل 
ایران در ســطح جهانی کمک می کند. آن طور که گفته می شود، تکمیل راه آهن رشت - 
آستارا به تکمیل کریدور بین المللی ریلی )NOSTRAC( می انجامد و راه آهن ایران را به 
راه آهن کشورهای قفقاز، روسیه، اسکاندیناوی و شمال اروپا متصل می کند. از سوی دیگر 
تکمیل این مسیر ریلی، مزایایی از جمله تسهیل در مبادلات بازرگانی از مبادی و مقاصد 
بندر هلســینکی فنلاند، هامبورگ آلمان، باتومی گرجســتان با بنادر جنوبی ایران، دهلی 
هند، کراچی پاکســتان و بانکوک تایلند را به دنبــال دارد. وعده خانم وزیر برای پروژه 
۲۰ ســاله با بهره برداری از این مســیر ریلی، ظرفیت جابه جایی بار سالانه تا ۱۵ میلیون 
تن افزایش خواهد یافت که این امر نه تنها فشــار حمل ونقل جاده ای را کاهش می دهد 
بلکه باعث کاهش آلاینده های زیســت محیطی نیز می شــود. افزایش حجم بار ترانزیتی 
همچنین به توسعه زیرساخت های لجستیکی و اقتصادی منطقه گیلان و به طور کل کشور 
کمک شــایانی خواهد کرد.این خط ریلی با سرعت طرح ۱۶۰ کیلومتر بر ساعت برای 
قطارهای مســافری و ۱۲۰ کیلومتر بر ســاعت برای قطارهای باری طراحی شده است. 
مســیر دارای حداکثر شیب طولی ۹.۳ در هزار و حداقل شــعاع قوس افقی ۱۲۰۰ متر 
است و عرض نهایی زیرســازی آن به ۷.۶ متر می رسد. در این مسیر، یک تونل به طول 
۱۹۶۰ متر احداث خواهد شد و ۶۳ پل بزرگ به طول مجموع ۴۱ کیلومتر طراحی شده 
که بیانگر پیچیدگی فنی و اهمیت عبور از موانع طبیعی متعدد در مســیر است. همچنین 
هشت ایســتگاه در این پروژه پیش بینی شده که شامل سه ایستگاه مسافری درجه دو و 
پنج ایســتگاه مسافری درجه سه می شود.این پروژه نه تنها مسیر ریلی ایران را به خطوط 
راه آهن جمهوری آذربایجان متصل می کند، بلکه فرصت هایی برای تسهیل ترانزیت کالا، 
توسعه اقتصادی و همکاری های منطقه ای نیز فراهم می آورد.از طرفی مسیر ریلی رشت - 
آستارا می تواند مدت حمل بار را از مبدا و مقصد فنلاند به مبدا یا مقصد ایران به صورت 
ترکیبــی دریایی - ریلی به ۱۲ روز کاهش دهــد، در حالی که حمل دریایی بار در این 
مســیر ۳۳ روز زمان نیاز دارد. همچنین مســیر فنلاند به پاکستان را به ۱۸ روز و مسیر 
فنلاند به هند را به ۲۰ روز کاهش خواهد داد.پیش تر وزیر راه وشهرسازی خبر داده بود 
که تکمیل این پروژه در دســتور کار دولت چهاردهم است و تملک اراضی این راه آهن 
با برنامه ای که با روســیه داریم حداکثر ظرف مدت یک سال انجام خواهد شد. در کنار 
آن با طرف روس به این تفاهم رســیدیم که در مدتی که این تملک را انجام می دهیم، 
بررســی های فنی از طرف روس انجام شود تا با کمک شرکت ساخت، بلافاصله بعد از 
تملک ریل گذاری انجام شــود.وعده خانم وزیر برای پروژه ۲۰ ســاله هفته گذشته اما 
تفاهم نامه تحویل زمین های تملک  شــده به شرکت روسی به طول ۱۴.۲ کیلومتر امضا و 
مطالعات زمین شناســی این پروژه نیز آغاز شد و وزیر راه و شهرسازی نیز اعلام کرد که 
به زودی صدای ســوت این قطار شنیده  می شود و شخص رئیس جمهور به صورت مداوم 
و مکرر پیگیر اجرای پروژه ریلی رشــت - آستارا است.صادق همچنین خواستار حضور 
پررنگ تر کشور جمهوری آذربایجان در تکمیل این کریدور شد و اعلام کرد که کریدور 
شمال به جنوب توسط وزرای حمل و نقل سه کشور ایران، روسیه و جمهوری آذربایجان 
پیگیری می شود تا در مسیر عملیاتی قرار گیرد.استاندار گیلان  همچنین اعلام کرده  است 
که سال گذشته ۲۰ کیلومتر از پروژه ۱۶۲ کیلومتری راه آهن رشت - آستارا به شرکت 
پیمانکاری روسیه تحویل شده است. ۱۵ کیلومتر دیگر از پروژه را تحویل دادیم که تحقق 
۲۰ درصد کل مسیر را به دنبال دارد. تا دو ماه آینده نیز پس از تملک، ۱۰ درصد دیگر 

از مسیر را تحویل می دهیم.

بازار ارز تجاری ۴ میلیارد دلاری شد

مرکــز مبادله طلا و ارز اعلام کرد:  حجم کل معاملات بازار ارز تجاری از ابتدای ســال تا ۲۸ 
اردیبهشــت به چهار میلیارد و ۱۰۳ میلیون دلار رســید.به گزارش ایســنا، با معامله ۱۱۳.۶ 
میلیــون دلار انواع ارز از ســوی بازرگانان در روز گذشــته )۲۸ اردیبهشــت ماه(، حجم کل 
معاملات بازار ارز تجاری از ابتدای ســال تا ۲۸ اردیبهشــت به چهار میلیارد و ۱۰۳ میلیون 
دلار رســید.طی روز یکشنبه ۲۸ اردیبهشــت ماه ۱۴۰۴، حجم کل معاملات بازار ارز تجاری 
مرکــز مبادله ایران به تفکیک نوع ارز، ۲۰۸.۹ میلیون درهم، ۴۶.۸ میلیون دلار، ۵.۹ میلیون 
یــورو، ۲۳.۶ میلیون یوآن و ۱.۹ میلیون روبل بوده اســت؛ معــادل ارزش دلاری این حجم 
معاملات ۱۱۳.۶ میلیون دلار اســت.گفتنی اســت؛ از ابتدای سال جاری تا ۲۸ اردیبهشت ماه 
۱۴۰۴، حجــم کل معاملات بــازار ارز تجاری مرکز مبادله ایران بر اســاس ارزش دلاری، به 
چهار میلیارد و ۱۰۳ میلیون دلار رســید. حجم کل معاملات این بازار از ابتدای سال ۱۴۰۴ 
تا ۲۸ اردیبهشــت ماه، بــه تفکیک نوع ارز، پنج میلیارد و ۱۰۵ میلیــون درهم، دو میلیارد و 
۲۰۴ میلیــون دلار، یک میلیارد و ۸۲۷ میلیون یوآن، ۲۲۴ میلیون یورو و ۴۶۳ میلیون روبل 

بوده است.

طبق اعلام معاون نظارت و بازرسی سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، خریداران خودرویی که خودروهای خود را در سال ۱۴۰۳ تحویل 
گرفته اند، نیازی به پرداخت عوارض جدید ندارند، اما دارندگان خودروهای تحویلی سال ۱۴۰۴ موظف به پرداخت این هزینه ها خواهند بود.به گزارش 
ایسنا، محمدحسین مولاخواه، در گفت وگویی تصویری ضمن اشاره به تصمیمات اخیر کمیته خودرو درباره نحوه دریافت عوارض قانونی از خریداران 
خودرو، اظهار کرد: افرادی که خودروهای خود را در سال ۱۴۰۳ خریداری کرده اند و تحویل آن ها نیز مربوط به سال ۱۴۰۳ بوده، از پرداخت عوارض 
قانونی جدید معاف هستند. اما آن دسته از خریدارانی که خودروهایشان قرار است در سال ۱۴۰۴ تحویل شود، ملزم به پرداخت این عوارض هستند 
و باید نسبت به تسویه آن اقدام کنند.معاون نظارت و بازرسی سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، همچنین از سازوکار نظارتی تازه ای 
برای کنترل روند دریافت این مبالغ خبر داد و گفت: بر اساس تصمیمات کمیته خودرو، شرکت های خودروساز موظف شده اند مدارک و اسناد مربوط به دریافت این هزینه ها را به سازمان 
حمایت ارسال کنند. بر اساس آن، سازمان حمایت نسبت به بررسی این مدارک اقدام خواهد کرد و چنانچه مشخص شود مبالغی به صورت مازاد از خریداران دریافت شده، شرکت های 
خودروساز مکلف به بازگرداندن این مبالغ خواهند بود.وی متذکر شد: گزارش هایی به سازمان حمایت ارسال شده مبنی بر اینکه برخی شرکت های خودروسازی در حال دریافت هزینه های 
اضافی در قالب دیون دولتی از مشتریان هستند و پیامک هایی به مشتریان قرارداد قیمت قطعی، ارسال کرده اند تا مبالغی را به بهانه افزایش دیون دولتی واریز کنند.معاون سازمان حمایت 

در پایان تأکید کرد که این روند با هدف صیانت از حقوق مصرف کنندگان و ایجاد شفافیت بیشتر در فرآیند فروش خودرو انجام می شود.

 ایسنا/کهگیلویه و بویراحمد مدیرکل شرکت غله و خدمات بازرگانی کهگیلویه و بویراحمد گفت: تاکنون ۱۷ هزار 
تن گندم مازاد بر نیاز از کشاورزان این استان به صورت تضمینی خریداری شده است.ابوالحسن صداقت کیش 
در گفت و گو با خبرنگار ایسنا افزود: در حال حاضر ۱۱ مرکز خرید در نقاط مختلف استان در حال خرید گندم 
مازاد بر مصرف کشاورزان هستند.وی اظهارکرد: هر کیلوگرم گندم سیلویی به قیمت ۲۰۵ هزار ریال و هر کیلوگرم 
گندم بذری به قیمت ۲۱۰ هزار ریال از کشاورزان استان خریداری می شود.مدیرکل شرکت غله و خدمات بازرگانی 
کهگیلویه و بویراحمد خاطرنشان کرد: گندم های خریداری شده از کشاورزان این استان برای نگهداری و تامین نیاز 
مردم استان به یک سیلوی متعلق به بخش دولتی در یاسوج و یک سیلوی بخش خصوصی در شهرستان گچساران 
حمل و ذخیره می شود. صداقت کیش بیان کرد: خرید تضمینی محصول گندم که نیمه دوم اردیبهشت ماه امسال 

در مناطق گرمسیری استان آغاز شد تا تابستان سال جاری در مناطق سردسیری ادامه خواهد داشت.

خرید تضمینی ۱۷هزارتن گندم در کهگیلویه و ممنوعیت افزایش قیمت برای خودروهای تحویل ۱۴۰۳
بویراحمد
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یک ســرویس آمبولانس در ســریلانکا هدســت های واقعیت ترکیبی را 
در اختیار تکنســین های پزشــکی اورژانس قرار می دهــد تا به طور زنده 
از یک پزشــک برای مراقبت های اضطراری بیمار قبل از بســتری شدن، 
کمک بگیرند.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از نیواطلس، اســتارت آپ 
خدمات درمانی دیجیتالی سنگاپوری Mediwave سیستم »مجموعه واکنش 
اضطــراری«) Emergency Response Suite( را برای تکنســین های اورژانس 
خــود برای ســرویس آمبولانسSuwa Seriya ۱۹۹۰ ارائــه و ادعا کرده این 
نخستین آمبولانس مجهز به واقعیت ترکیبی و هوش مصنوعی جهان است.
هنگامیکه یک مورد اورژانســی در مرکز کنترل و دســتور ۱۹۹۰ ثبت می 
شود، تکنسین های پزشکی اورژانس در یک آمبولانس مجهز به اینترنت به 
محل ارسال می شوند. آنها می توانند از هدست های واقعیت ترکیب هولو 
لنز مایکروسافت استفاده کنند. به این ترتیب تکنسین می تواند گزینه هایی 
را در منوهای مختلفی که در هوا ظاهر می شوند، انتخاب کند و سیستمی 
جلوی چشــمانش ظاهر می شود برای افراد دیگر قابل مشاهده نیست.این 
تنظیمات فناوری ارتباطات ۵G را برای برقراری ارتباط بین پرسنل اورژانس 
و داده های پزشکی بیمار و همچنین ردیابی مکانی یا تجهیزات تشخیصی 
مانند ECG یا رصد فشــار خون به کار می گیرد و از سوی دیگر در صورت 
نیاز یک رابط ویدئوی زنده با پزشک فراهم می کند تا مراقبت ها در محل 
انجام شود.پزشک از راه دور نیز می تواند با کمک یک پایانه در بیمارستان 
از دسترسی آنی تشخیص ها در محل بهره گیرد و برای اقدامات اضطراری 
یا داروهای مورد نیاز به پرسنل دستوراتی بدهد.به گفته شرکت سازنده این 
آمبولانس، سیســتم مذکور مجهز به ویژگی تبدیل سخن به متن، نوشتن 
متــن با کمک هوش مصنوعی برای به روزرســانی های فــوری پرونده های 
مراقبت الکترونیکی از بیمار است. از سوی دیگر می توان آمبولانس را برای 

درمان بیشتر به نزدیک ترین یا مجهزترین بیمارستان هدایت کرد.

با فناوری ۵G؛

نخستین آمبولانس مجهز 
به واقعیت ترکیبی و هوش 

مصنوعی از راه رسید

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

بدون شرح!

معرفی فراری روما تک ساخت به یادبود 30 سال فروش در چین
جدیدترین محصول ویژه و تک نمونه ی فراری، نسخه ای از  روما برای مشتری چینی است که با همکاری یک هنرمند مشهور چینی تولید شده. تیلورمِید 
)Tailor Made( بخشی از شرکت فراری برای طراحی خودروهای تک نمونه برای مشتریان خاص محسوب می شود. نام گذاری این دپارتمان از اصطلاحی 
مخصوص خیاطی گرفته شده است تا اجرای دقیق خواسته های خریدار را تاکید کند. در سال ۱۹۹۲، برای اولین بار یک فراری در چین ثبت سفارش 
شــد. ســی سال بعد از این رویداد، یک دستگاه روما طراحی شده توسط تیلورمِید، اهمیت بازار چین برای برند ایتالیایی را نشان می دهد. فرایند تولید، 
با همکاری خانم جیانگ کیونگیر )Jiang Qiong’er( طراح و هنرمند مشهور چینی به اتمام رسیده است. ادوات فیبرکربن در سپرها، دیفیوزرها و رکاب، 
مهم ترین تفاوت های نسخه ی تک ساخت با مدل استاندارد هستند. رنگ قرمز روی بدنه ی نقره ای، توجه به پرچم و فرهنگ چین را نشان می دهد. در 
کابین، رنگ اصلی برای داشبورد، صندلی ها و حتی سقف، سرخ آتشین است اما جزئیات نقره ای رنگ با دقت و بسیار کم حجم وجود دارند. روی کنسول 
و رکاب ها، عبارت نشان دهنده ی “۳۰ سالگی” به زبان چینی و ترکیب طلایی رنگ، دیده می شود. جیانگ کیونگیر برای خریدار این فراری، اقلامی ویژه 

طراحی کرده که شامل ساک دستی، جا سیگاری، ست چای خوری و فنجان های نفیس است.

عبادی پور: لهستان خانه دوم من است
دریافت کننده والیبال ایران در واکنش به بازگشتش به لیگ لهستان عنوان کرد این کشور خانه دوم اوست.به گزارش ایسنا، شایعاتی که چند هفته پیش در رسانه ها منتشر شده بود، به واقعیت تبدیل شد. میلاد 
عبادی پور فصل آینده رســما برای تیم نوروید چســتوخوا بازی خواهد کرد. به این ترتیب بازیکن ایرانی پس از دو ســال به پلاس لیگا باز خواهد گشت.عبادی پور دو فصل اخیر را در میلان و اوفا سپری کرد. او 
پیش از این در تیم اسکرا لهستان بازی می کرد. عبادی پور در اسکرا به یک مدال طلا و برنز در پلاس لیگا و دو سوپرجام لهستان رسید. او درباره پیوستنش به این تیم لهستانی گفت: متقاعد شدم که به نوروید 
چستوخوا بیایم. باشگاه در تلاش است تا تیمی قدرتمند بسازد و من نمی توانم منتظر شروع فصل جدید باشم. لهستان خانه دوم من است و پلاس لیگا، لیگ بسیار باکیفیتی است. می خواهم به هوادارانمان بگویم 
که ما را باور کنند. بیایید با هم برای اهدافمان بجنگیم.نوروید به سرعت به دنبال جذب نفرات مورد نیازش برای فصل بعد است. این بار جاه طلبی های تیم چستوخوا رسیدن به رتبه های بالای جدول است. ابتدا 
تمدید قرارداد با دامیان کوگوت، توماش کوالســکی، ماتئوش بورکوفســکی و بارتوش اشمیت در دستور کار قرار گرفت و در ادامه باشگاه در حال خرید بازیکنان مورد نیازش است. تاکنون اعلام شده است که 

سباستین آدامچیک، پاتریک ایندرا، کوین ایزاکسون و دانیل پوپیلا فصل بعد برای نوروید بازی خواهند کرد.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب بار هستی 
این کتاب که در سال ۱۹۶۸ در پراگ در دورهٔ زمانی 
موسوم به بهار پراگ می گذرد و با مفاهیم فلسفی 
فراوانی ســر و کار دارد.کتاب به شرحی از وضعیت 
زندگی هنرمندان و روشنفکران چکسلواکی پس از 
بهــار پراگ، یعنی پس از حملهٔ اتحاد شــوروی به 
چکسلواکی، می  پردازد. شخصیت اصلی کتاب توما 
نــام دارد.توما که جراحی معروف اســت، انتقادات 
فراوانی به کمونیست  های چک دارد و این موجب 
می  شود که او شغل  خود را از دست بدهد. در ادامه 
توما با ترزا آشنا می شود و پس از مدتی با او ازدواج 
می کند امــا… کلمه ای برای وصف خوب بودنش 
نمی تونم پیدا کنم. ولی به جرات می تونم بگم تا به 
حال هیچ وقت، هیچ کتابی تا این حد ذهن من رو 
درگیر نکرده بود. کتاب تاکید بر این داره که زندگی 
مثل یه خط مستقیم میمونه و سبکه. اینکه زندگی 
یک بار بیشــتر نیســت و دیگه تکرار نمیشه، پس 
تشخیص خوب از بد، و قضاوت یک امر بی معنیه. 
میلان کوندرا به مقایســه ســبکی و سنگینی بار 
هستی در شخصیت های متفاوت داستان میپردازه. 
به این نتیجه رسیدم که این کتاب، مثل خیلی کتابای دیگه، برای جواب دادن نیست، بلکه برای به وجود 
اوردن سواله! و من مدام این سوالات توی ذهنم تکرار میشه تا خودم به جوابی براشون برسم. اما با این حال 
وقتی کتاب را می خوانید متوجه میشید که کتاب متن روانی ندارد و دلیل این هم فلسفی بودن کتاب و هم 
ترجمه می باشد. در بعضی موارد لغت های سنگین و حتی قدیمی مشاهده می کنید که شاید لازم باشه 
برای معنی اون ها سری به فرهنگ لغت بزنید. درسته که این کتاب یک رمان فلسفی محسوب می شود اما 

باید بگم که کتاب با وجود فلسفه قوی خودش، داستان ضعیفی داره.

رایان جانسون
سال های فعالیت: ۱۹۹۵ تاکنون فیلم های قابل توجه: 
آجر )Brick(، لوپر )Looper(، جنگ ستارگان: آخرین 
جــدای )Star Wars: The Last Jedi(، چاقوهای آخته 
)Knives Out( کمتــر کارگردانی وجود دارد که مانند 
ریان جانســون در ســاخت ژانرهای متنوع مهارت 
داشته باشــد. خواه تیره و تاریک مانند »آجر« باشد، 
 The( »یا درباره ی دزدی و سرقت مثل »برادران بلوم
Brothers Bloom(، یا علمی-تخیلی مثل فیلم »لوپر«، 
پرفروش ماننــد فیلم »جنگ ســتارگان« یا مرموز 
و معمایی مثــل »چاقوهای آخته«. این نویســنده/ 
کارگردان ثابت کرد که یک اســتعداد منحصربه فرد 
دارد کــه قادر به ارائه ی داســتان های جدید و اصیل 
در جهانی است که تحت سلطه ی امتیازات و اعداد و 
ارقام رتبه بندی قرار دارند.در حالی که تسلط به کار، 
به خودی خود در این دوره ی مدرن به اندازه ی کافی 
تحسین برانگیز است، اما استعداد واقعی جانسون این 
اســت که او با انعطاف پذیری هرچه تمام تر هر سبکی را به زیبایی درک می کند، آن ها را تا نقطه ی شکست 
واقعیشــان خم می کند و گاهی با هوشــیاری از آن ها می گذرد. تجدیدنظر درباره ی »آخرین جدای« ارزش 
ندارد، اما ارزش دارد که چرایی آن را بررسی کنیم. جانسون به جای به چالش کشیدن ژانر، انتخاب یک روش 
متفاوت را امتحان کرد. مطمئنا این کار باعث عصبانیت هواداران می شد. همچنین ممکن است نقطه ی عطفی 
در بین کارهای جانسون باشد. او در لیست کوتاهی از کارگردانانی است که اصرار دارند کارها را به روش خود 
انجام دهند. با پنج فیلمی که در چنته دارد، جانسون احساس می کند کارش تازه شروع شده است. به همان 
اندازه که کار او تاکنون هیجان انگیز بوده است، احساس می شود ما تنها شاهد شروع توانایی های او هستیم. 
جانسن سه قسمت از مجموعهٔ تلویزیونی بریکینگ بد )۲۰۰۸–۲۰۱۳( را کارگردانی کرده است. او برای ساخت 
قسمتی از فصل ۵ این مجموعه جایزهٔ کارگردانی برجسته از جایزه انجمن کارگردانان آمریکا را دریافت کرد

فرهنگ

ماســک های نانویی به دلیل الیاف به کار رفته در آن ها که 
ابعاد نانومتــری دارند، توانایی جذب و به دام انداختن ذرات 
بســیار ریز را داشــته و می توانند محافظت بهتری دربرابر 
ذرات آلاینده داشته باشــد.به گزارش خبرگزاری مهر، این 
ماســک ها تنفس پذیری بهتری داشته و برای افراد به ویژه 
در اســتفاده طولانی مدت، احساس ناراحتی کمتری ایجاد 
می کند و تنفس با آن راحت تر است.در روزهایی که آلودگی 
هوا شدت پیدا می کند، استفاده از ماسک می تواند با فیلتر 
کردن هوای آلوده، به کاهش اثرات منفی ورود ذرات آلاینده 
به بدن کمک کند. استفاده از ماسک های نانویی اثربخشی 
بالاتری نسبت به ماسک های معمولی دارد چرا که در آن از 
الیاف نانویی اســتفاده شده است. این الیاف می توانند ذرات 
بســیار کوچک آلاینده را نیز جذب کنند. لایه نانوالیاف در 
این ماســک ها قابلیت فیلتراسیون را افزایش داده و مانع از 
ورود ذرات معلق و عوامل بیماری زای بســیار ریز )حتی زیر 
۲٫۵ میکرون( به دســتگاه تنفسی می شوند.از نظر ظاهری 
ماســک های نانویی چندان تفاوتی با ماسک های معمولی 
ندارنــد، بنابراین در هنگام خرید بایــد به تاییدیه اداره کل 
تجهیزات پزشــکی وزارت بهداشت )با نشان سیب سبز( و 
واحد ارزیابی محصولات ستاد توسعه فناوری نانو )با نشان نانومقیاس( دقت کرد. در حال حاضر شرکت های متعددی در 
ایران ماســک نانویی تولید و به بازار عرضه می کنند که از آن جمله می توان به شرکت های کیمیا سپهر فاخر، نانو داروی 
طب نوین لوتوس، آژینه ابزار پارس، فناوران نانو مقیاس و نانو تار پاک اشاره کرد.شرکت نانوتار پاک، با بومی سازی فناوری 
تولید ماسک های نانویی موفق شده است ماسک های ارتقا یافته با استفاده از نانوالیاف ویژه کودکان، ماسک نانویی صنعتی و 
ماسک نانویی ویژه بزرگسالان تولید کند که با توجه به شرایط آلودگی هوای شهرهای بزرگ و ریزگردهای شهرهای جنوبی 
و سایر استان ها به ارتقای سلامت در جامعه کمک کند. ماسک های تنفسی نانوتار پاک در دو نوع مصارف عمومی و صنعتی 
تولید می شوند، ماسک های عمومی این شرکت برای مصرف روزانه و شهری درنظر گرفته می شوند. این ماسک ها با استفاده 

از الیاف نانو، در کلاس N۹۹ تولید می شوند؛ به این معنا که دارای قابلیت فیلتراسیون ۹۹ درصدی است.

چرا ماسک نانویی در روزهای آلوده بهتر از 
ماسک های معمولی است

4
    سال بیستم    شماره  5414

سه شنبه 30 اردیبهشت 1404  22  ذی القعده 1446  20 می 2025

4 صفحه    سال بیستم ویکم    شماره  5683

میکل آرتتا از مسئولان آرسنال خواست در بازار نقل و انتقالات تابستانی هر کاری را که باید انجام دهند تا این تیم به قهرمانی در لیگ برتر برسد.
به گزارش ایسنا، هفته ماقبل پایانی لیگ برتر با برگزاری چند دیدار ادامه یافت که در یکی از بازی ها آرسنال و نیوکاسل به مصاف هم رفتند که 
این دیدار با برتری یک بر صفر آرسنال خاتمه یافت. این سومین فصل متوالی بود که آرسنال به عنوان نایب قهرمانی لیگ برتر رسید و این نتیجه 
فشار بیشتری را بر باشگاه وارد می کند تا در پنجره نقل و انتقالات پیش رو برای تقویت توپچی های لندن اقدام کند.میکل آرتتا در پاسخ به این 
سوال که تابستان امسال چقدر مهم خواهد بود، به اسکای اسپورتس گفت: فصل را تمام می کنیم، به ساحل می رویم، چند روز لذت می بریم و باید 
مطمئن شویم آنهایی که در طبقه بالا هستند، کاری را که باید انجام دهند، انجام خواهند داد. ما باید در تصمیماتی که می گیریم بسیار هوشمندانه 
عمل کنیم. بدیهی است که به بازیکنان بزرگی نیاز داریم و چهار یا پنج بازیکن را از دست خواهیم داد و باید بازیکنان جدیدی را جذب کنیم. باید 

هوشیار باشیم و مطمئن شویم که فصل آینده قوی خواهیم بود.

درخواست جدی آرتتا از مدیران آرسنال

ورزشی


